
PROTOKÓŁ NR 3/2024
III sesji Rady Powiatu w Bełchatowie

z dnia 24 maja 2024 roku

BR.0003.7.2024

Obrady rozpoczęły się o godz. 13.00

Radni obecni na sesji:

1. Bakalarczyk Jacek 11. Kula Włodzimierz

2. Bartosik Łukasz 12. Malinowski Sławomir

3. Chrzanowski Marek 13. Moszyński Wiesław

4. Cieślak Jarosław 14. Pawełoszek Karolina

5. First Agnieszka 15. Pawlikowska Jolanta

6. Janaszewski Jarosław 16. Pietras Łukasz

7. Jasiński Marek 17. Stolarczyk Bogdan

8. Kamieniak Anna 18. Wyczachowski Waldemar

9. Karbowniczak Maciej 19. Zatorski Jacek

10. Kępa Ireneusz

Radni nieobecni:

1. Guc Joanna
2. Herudziński Radosław
3. Jewgiejuk Krzysztof
4. Pędziwiatr Dorota

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu)

(Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powitał zgromadzonych i stwierdził prawomocność
obrad.

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu I sesji z dnia 7 maja 2024 r.
3. Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego w Bełchatowie.
4. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  Wiceprzewodniczącego  Rady

do  wykonywania  czynności  związanych  z  poleceniem  wyjazdu  służbowego  wobec
Przewodniczącego Rady.

5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2035.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.
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7. Przedstawienie „Raportu o stanie Powiatu Bełchatowskiego w roku 2023”.
8. Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
9. Wnioski i oświadczenia radnych.
10. Inne tematy.
11. Zamknięcie obrad.

Ad. 2   Przyjęcie protokołu I sesji z dnia 7 maja 2024 r.  

Przy braku uwag  Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał pod głosowanie protokół
I sesji z dnia 7 maja 2024 r.

19 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Protokół został przyjęty jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (19)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Jarosław Janaszewski,  Marek Jasiński,  Anna Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz Kępa,
Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta
Pawlikowska, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (4)
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Krzysztof Jewgiejuk, Dorota Pędziwiatr

Ad. 3   Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego w Bełchatowie.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Bełchatowie
Katarzyna Marczak.

(Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu)

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  stwierdził,  że na  prezentacji  wymienione  były  dwa
przypadki  dotyczące  ujawnienia  wprowadzenia  do  spożycia  w  placówkach  oświatowych
niedozwolonego jedzenia i zapytał, co to były za przypadki i gdzie to było?

Państwowy  Powiatowy  Inspektor  Sanitarny  w  Bełchatowie  Katarzyna  Marczak
odpowiedziała,  że  w placówkach oświatowych są  sklepiki  szkolne,  które  obowiązuje  stosowne
rozporządzenie wskazujące, jakie produkty mogą się tam znajdować – jest to związane z ilością
cukru  w  produktach.  Zadaniem Sanepidu  jest  m.  in.  kontrolowanie  sklepików w tym zakresie
i jeżeli zostaną stwierdzone nieprawidłowości, to podejmowane są działania w zakresie kompetencji
w  celu  wycofania  takich  produktów  z  jednostek  oświatowych  ze  względu  na  propagowanie
programów zdrowotnych związanych ze zdrowym odżywianiem się.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  powiedział,  że  w  materiale  wspomniano  o  dwóch
przypadkach wprowadzania ziarna o przeznaczeniu innym, niż do spożycia i poprosił o informację
na ten temat. 

PPIS Katarzyna Marczak  odpowiedziała, że Sanepid podejmuje działania w systemie RASFF,
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ale nie pamięta dokładnie, jakie niedozwolone substancje były stwierdzone w ziarnach, jeśli jednak
radni  będą  chcieli  poznać  szczegóły,  to  Inspektor  je  przedstawi.  Inspektor  dodała,  że  wyniku
postępowań  Sanepidu,  kontroli  podmiotu,  który  zajmuje  się  wprowadzaniem do  obrotu  ziarna,
okazało się,  że  ziarno było skupowane na cele paszowe, natomiast  było przekształcane na cele
spożywcze. Wyszło na jaw, że firma nie dysponowała odpowiednimi badaniami w tym zakresie.
Tłumaczono się, że przeprowadzane są badania polegające na wysuszeniu ziarna, na oczyszczeniu
z elementów fizycznych, natomiast nie dysponowano fizykochemią. W jednym przypadku był to
pestycyd, który nie powinien tam się znaleźć oraz jeszcze jeden inny środek. W wyniku dalszych
szczegółowych działań Sanepidu okazało się, że rolnik sprzedał ziarno na cele paszowe, o czym
świadczyła  cena  i  informacja  od  rolnika,  natomiast  zakład  dokonał  przekwalifikowania  tego
produktu,  nie  wykonując  badań,  tłumacząc  się  faktem,  że  mają  badania  z  tego  zakresu,
ale z innych partii. Działaniem Sanepidu w tym zakresie było skierowanie karania do Państwowego
Wojewódzkiego  Inspektora  Sanitarnego  w  Łodzi  i  były  nakładane  stosowne  kary  pieniężne
w związku z takimi działaniami.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski  zapytał,  czym  jest  spowodowany  wzrost  zachorowań
na zapalenie wątroby na przestrzeni ostatnich lat i czy ta tendencja utrzymuje się w tym roku?

PPIS Katarzyna Marczak  odpowiedziała,  że w pierwszym kwartale  tego roku zarejestrowano
6 przypadków zachorowań, nie jest to bardzo duży wzrost, natomiast lata 2021, 2022 to były lata
pandemiczne,  kiedy szczególną  uwagę zwracało  się  na  COVID-19 i  raportowanie  było  w tym
względzie. Poza tym mniej osób w tym zakresie było diagnozowanych.

Informacja została przyjęta.

Ad.  4     Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  Wiceprzewodniczącego  Rady  
do  wykonywania  czynności  związanych  z  poleceniem  wyjazdu  służbowego  wobec
Przewodniczącego Rady.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski wyjaśnił, że ta uchwała nie podlega opiniowaniu, jest
uchwałą  porządkową,  regulującą  stan  Prezydium,  jeżeli  chodzi  o  relacje,  a  następnie  poddał
uchwałę pod głosowanie.

18 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
1 brak głosu

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (18)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Jarosław Janaszewski,  Marek Jasiński,  Anna Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz Kępa,
Sławomir Malinowski, Wiesław Moszyński, Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

BRAK GŁOSU (1)
Włodzimierz Kula
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NIEOBECNI (4)
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Krzysztof Jewgiejuk, Dorota Pędziwiatr

(Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu)

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski przekazał prowadzenie obrad  Wiceprzewodniczą-
cemu Jarosławowi Janaszewskiemu.

Ad.  5    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2035.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

19 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (19)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Jarosław Janaszewski,  Marek Jasiński,  Anna Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz Kępa,
Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta
Pawlikowska, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (4)
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Krzysztof Jewgiejuk, Dorota Pędziwiatr

(Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu)

Ad. 6   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Włodzimierz Kula zapytał, czy będą prowadzone rozmowy na temat przejęcia zarządzania
drami powiatowymi na terenie gminy Bełchatów przez Wójta Gminy Bełchatów? W tej  chwili
Powiat otrzymuje środki w wysokości 3,5 mln zł: 3 mln zł to środki dedykowane na konkretne
inwestycje drogowe na terenie gminy Bełchatów, 500 tys. zł na bieżące utrzymanie.
Radny zapytał,  na jakim odcinku zostaną wykonane prace, jeśli chodzi o chodnik w miejscowości
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Nowy Janów? Radny dodał, że kiedyś otrzymał informację, że przy okazji tych prac będą również
odtworzone przejścia dla pieszych, gdyż tam w tej chwili poza jednym oznakowanym, na odcinku
3 km inne przejścia właściwie nie istnieją.
Radny zapytał,  czy zakup 24 tabletów na potrzeby radnych za kwotę 30 tys.  zł  jest  faktycznie
niezbędny ze względu na oprogramowanie, które w tej chwili rzekomo nie może być zainstalowane
na tabletach, jakimi radni dysponują obecnie?

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski odpowiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  przekazanie
Gminie Bełchatów do zarządzania i utrzymania dróg na terenie gminy Bełchatów, będą prowadzone
rozmowy z Wójtem. Kilka razy było sygnalizowane takie rozwiązanie urzędowi gminy i Wójtowi,
natomiast Pan Wójt stwierdził, że na tym etapie Gmina jeszcze nie jest przygotowana, żeby przejąć
drogi. Starosta podkreślił, że rozmowy będą kontynuowane.

Główny  specjalista  w  Wydziale  Skarbu  i  Gospodarki  Nieruchomościami  Paweł  Lesiak
odpowiedział, że jeśli chodzi o zakres remontu drogi w Nowym Janowie, prace będą obejmować
zarówno wykonanie chodnika, pobocza, jak i przejść dla pieszych. 

Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska dodała, że według informacji Powiatowego Zarządu Dróg
prace w Nowym Janowie zostaną wykonane na odcinku o długości 1,027 km.

Damian Kucharski z Zespołu ds. Teleinformatycznych odpowiedział, że jeśli chodzi o tablety,
to wymiana jest jak najbardziej uzasadniona ze względu na to, że obecne mają już spore zużycie
baterii i  technologicznie są też przestarzałe, bo mają powyżej pięciu lat. Jest tam zainstalowany
stary Android, który nie jest już wspierany, obecne zasady cyberbezpieczeństwa również wskazują
na to, że radni powinni działać na wspieranych urządzeniach. Ponadto dostawca programu eSesja,
na którym radni pracują zastrzegł, że przyszłe wymagania sesji będą mogły wymagać nowszego
Androida powyżej 12. wersji, a obecna jest 6.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski dodał,  że  po  audycie  bezpieczeństwa  cyfrowego
wymagania są takie,  że wszystkie  materiały na sesje i  komisje powinny być dostarczane drogą
elektroniczną przez program eSesja i będziemy odchodzić od formy papierowej. 

Radny  Łukasz  Bartosik  powiedział,  że Gmina  Bełchatów  dotuje  poszczególne  Gminy,
które  składają  wnioski  na  zadania  realizowane na swoich terenach i  że Powiat  złożył  wniosek
na trzy odcinki dróg zlokalizowanych tylko na terenie Gminy Bełchatów. Radny zapytał, czy to
przypadek,  czy  jest  jakaś  nieformalna  umowa,  że  środki  pochodzące  z  Gminy  Bełchatów
i  wniosek  składany  przez  Powiat  są  dedykowane  i  zadania  mogą  być  realizowane  wyłącznie
na terenie Gminy Bełchatów? 

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski  odpowiedział,  że jeden z tych odcinków jest na terenie
gminy  Kluki.  Podkreślił,  że  wnioski  będą  analizowane,  a  po  wyborze  dyrektora  Powiatowego
Zarządu Dróg będzie oczekiwał przygotowania planu remontów dróg na terenie powiatu w okresie
bieżącej kadencji, by było wiadomo, które drogi będą remontowane i w jakiej kolejności. Będzie
brany pod uwagę stan dróg na terenie wszystkich gmin powiatu bełchatowskiego, a prace będą
realizowane według określonego planu, w zależności od posiadanych środków.

Radny Bogdan Stolarczyk powiedział, że przy analizie kwoty 3,5 mln zł nasuwa się spostrzeżenie,
że  tak  naprawdę  większość  tych  środków  zostaje  w  gminie  Bełchatów,  a  przecież  Powiat
to nie tylko ta jedna gmina, ale również inne, które także mają potrzeby drogowe. Radny dodał,
że ubolewa też nad tym, że tylko 500 tys. zł jest przeznaczone dla PZD, który ma ogromne potrzeby
remontowe. Wyraził nadzieję, że w przyszłości ta dotacja będzie bardziej sprawiedliwie rozdzielana
pomiędzy wszystkie gminy.
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Członek Zarządu Marek Jasiński powiedział,  że  zabiera głos,  ponieważ wie,  jak przebiegały
rozmowy.  Wójt  Gminy  Bełchatów  dedykował  określoną  kwotę  na  pulę  dla  Powiatu
Bełchatowskiego.  Według  początkowych  ustaleń  przynajmniej  połowa  z  tej  kwoty  miała  być
wydatkowana  na  terenie  gminy  Bełchatów.  Po  rozmowach  z  ówczesną  Panią  Starostą  Dorotą
Pędziwiatr  ustalono,  że  środki  zostaną  przeznaczone  na  drogi  w  Woli  Mikorskiej,  Zawadowie
oraz  na  remonty  bieżące  w wysokości  500 tys.  zł,  natomiast  pozostała  kwota  około  1  mln zł,
na wniosek Zarządu została przeznaczona na właśnie chodnik w Nowym Janowie. Z kosztorysu
ta kwota wychodziła wyższa, natomiast po rozmowach Wójt Gminy Bełchatów zgodził się na jej
zwiększenie do 1 mln 400 tys. zł. 

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział, że w przestrzeni medialnej, plotkarskiej bardzo głośno jest
o tym, że zostaną przywrócone granice gmin Kleszczów i Bełchatów. Radny poprosił, by podczas
spotkania Starosta dowiedział się, czy takie sygnały docierają do Wójta Gminy Bełchatów.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski odpowiedział,  że nie chce komentować plotek,  nie wie
o podjęciu jakichkolwiek działań w tym kierunku, dlatego nie będzie się do tego teraz odnosił.

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział,  że nie chodzi o plotki,  ale o informacje, które ostatnio
pojawiły  się  w  przestrzeni  medialnej.  Dodał,  że  według  niego  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,
aby Pana Wójta o to dopytać.

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Janaszewski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

19 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:
ZA (19)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Jarosław Janaszewski,  Marek Jasiński,  Anna Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz Kępa,
Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta
Pawlikowska, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (4)
Joanna Guc, Radosław Herudziński, Krzysztof Jewgiejuk, Dorota Pędziwiatr

(Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu)

Wiceprzewodniczący  Rady  Jarosław  Janaszewski przekazał  prowadzenie  obrad
Przewodniczącemu Rady Markowi Chrzanowskiemu.

Ad. 7   Przedstawienie „Raportu o stanie Powiatu Bełchatowskiego w roku 2023”.  

(Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu)

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski powiedział, że radnym został przedłożony raport o stanie
powiatu  za  rok  2023.  Dyskusja  na  temat  raportu  odbędzie  na  kolejnej  sesji,  zaplanowanej
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na 19 czerwca. Będzie to sesja absolutoryjna, dość nietypowa, ponieważ obecna nowa Rada będzie
oceniać stary Zarząd, a efekt będzie dla nowego Zarządu. Taka sytuacja ma miejsce na początku
każdej kadencji.
Starosta przekazał informacje dotyczące funkcjonowania starostwa w związku z wprowadzonymi
zmianami  personalnymi.  Jest  nowa  Pani  Sekretarz,  Pani  Małgorzata  Nowak,  w  miejsce  Pani
Katarzyny  Kleski,  która  pracuje  w  tej  chwili  w  Zespole  ds.  Strategii  i  Rozwoju  Powiatu.
Naczelnikiem  w  Wydziale  Komunikacji  i  Dróg  został  Pan  Bogdan  Czarnecki.  Wydziałem
Architektury  i  Budownictwa  kieruje  Pani  Monika  Stelmasik.  Wydział  Skarbu  i  Gospodarki
Nieruchomościami  objął  Pan  Sławomir  Szymański.  W  Powiatowym  Urzędzie  Pracy  pełniącą
obowiązki,  czyli  zastępującą  dyrektora  jest  Pani  Lidia  Kaczmarek.  Do 31 maja  trwa nabór  na
stanowisko Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Bełchatowie.
Starosta  zaprosił  do  udziału  w  uroczystych  obchodach  Dnia  Samorządu  Terytorialnego,
które odbędą się poniedziałek 27 maja o godzinie 17.00 w Auli Zespołu Szkół Ponadpodstawowych
nr 1 im. L. Czyżewskiego. W uroczystości będzie brała udział Pani Wojewoda.

Ad. 8     Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

(Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

brak pytań i głosów w dyskusji

Ad. 9     Wnioski i oświadczenia radnych  .  

Radny Jacek Bakalarczyk – poinformował o zamiarze wprowadzenia zmiany w składzie komisji 
i  skierował pytanie do radcy prawnego, czy powinno się to odbyć poprzez złożenie pisemnego
wniosku z rezygnacją i rekomendacją kolejnej osoby?

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski -  powinien  wpłynąć oficjalny  wniosek  
o  zmianę  w składzie  komisji  i  na  następnym posiedzeniu  będzie  podejmowana  uchwała  w  tej
sprawie.

Mecenas Anetta Nowak-Uss - zgodnie z postanowieniami Statutu propozycję składu osobowego
komisji  przedstawia  przewodniczący  Rady  na  wniosek  radnego,  klubu  radnych  lub  komisji.
Wniosek o zmiany w składzie komisji  musi  w sposób formalny wpłynąć do przewodniczącego
Rady. Zmiana składu komisji następuje w drodze uchwały.

Radny Włodzimierz  Kula –  borykamy się  w tej  chwili  w Polsce z  serią  niewytłumaczalnych
przypadków pożarów i katastrof. Radny skierował prośbę do Starosty,  by zasięgnął informacji  
na  temat  aktualnego  stanu  działań  podjętych  w  celu  zabezpieczenia  składowiska  odpadów
niebezpiecznych w Rogowcu. Odbyły się jakieś spotkania, które owocowały pewnymi ustaleniami.
Czy  w  tej  chwili  składowisko  jest  objęte  stałym  monitoringiem  w  celu  zapewnienia
bezpieczeństwa? Obecnie jest to dla naszego powiatu największe zagrożenie.

Starosta  Bełchatowski  Jacek  Zatorski -  we  wtorek  odbyło  się  w  Urzędzie  Wojewódzkim
spotkanie z Wojewodą Łódzkim. Ze strony Powiatu wzięli w nim udział  również Wicestarosta,
przedstawiciele  Referatu  Zarządzania  Kryzysowego  i  Wydziału  Ochrony  Środowiska  oraz
przedstawiciele gmin, w tym Prezydent Miasta Bełchatowa i Wójt Gminy Kleszczów. W spotkaniu
wziął udział  szef Wydziału Zarządzania Kryzysowego Urzędu Wojewódzkiego. Pani Wojewoda
zdaje  sobie  sprawę  z  tego,  jak  ważny  i  pilny  jest  to  temat  i  podjęła  już  pierwsze  działania.  
W poniedziałek w elektrowni odbywają się ćwiczenia, gry sztabowe, które mają na celu określenie
potencjalnych  scenariuszy  (nie  tylko  pożaru).  Starosta  również  będzie  brał  w  nich  udział
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wraz z  Zespołem Zarządzania  Kryzysowego.  Wojewoda  zdaje  sobie  sprawę z  wagi  problemu,
ponieważ  w  okolicy  pracują  i  mieszkają  ludzie.  Trzeba  zrobić  wszystko,  żeby  doprowadzić  
do  usunięcia  i  utylizacji  tych  odpadów.  Urząd  Wojewódzki  szacuje,  że  koszt  utylizacji  może
oscylować w granicach sześciuset, siedmiuset milionów złotych. Takiego wydatku nie jest w stanie
unieść żaden samorząd. W Urzędzie Marszałkowskim nie ma jeszcze za bardzo z kim rozmawiać.
Pan  Marszałek  unika  tematu.  Odbywało  się  przerzucanie  pismami,  ale  unikano  odpowiedzi  
i  odpowiedzialności.  Trzeba poczekać na nowy zarząd,  by można było usiąść i  porozmawiać,  
co dalej z tym robić. W przyszłym tygodniu jest spotkanie Pani Wojewody z Ministrem Spraw
Wewnętrznych  i  Administracji,  na  którym  poruszy  Ona  ten  temat  i  będzie  próbowała  zrobić
wszystko, by jak najszybciej zająć się tymi odpadami. Zgłaszają się firmy, które są zainteresowane
likwidacją, utylizacją tych odpadów. W tej chwili trwa analiza, które i w jaki sposób mogłyby to
zrobić.  Elektrownia  Bełchatów  zadeklarowała  się,  że  zainstaluje  monitoring  wizyjny  tego
składowiska. Zarząd będzie śledzić, monitorować postępy i na bieżąco informować radnych, co się
dzieje w tym zakresie. 

Radny Jacek  Bakalarczyk -  ten  temat  już  podniósł  Starosta  na  posiedzeniu  Komisji  Rolnej  
i  Ochrony  Środowiska.  Przez  całą  poprzednią  kadencję  poruszała  go  ówczesna  opozycja,  
w tym obecny starosta. „Jeżeli to było spotkanie z Panią Wojewodą, ostatnie pytanie klubu, które
reprezentuje  Pana  Starosta  było -  jakie kwestie były podjęte.  Zostały  udzielone odpowiedzi,  
że marszałek województwa złożył wniosek do wojewody o zabezpieczenie środków na utylizację.
Wiemy doskonale od samego początku, że to nie są małe pieniądze, ale rzędu 700 mln zł.  I kwestia
druga - monitoringu.  Chciałbym Państwu przypomnieć,  że było spotkanie poprzedniego Zarządu 
w szerokim gremium z policją, strażą pożarną w dyrekcji elektrowni i tam kwestie bezpieczeństwa 
i monitoringu  były  podnoszone.  Takie  deklaracje  też  padły  ze  strony  ówczesnego  zarządu
elektrowni, tylko do dzisiaj tego monitoringu nie mamy. Na obecną chwilę możemy stwierdzić,  
że  ta  ciągłość  władzy  nie  jest  można  powiedzieć  procedowana.  Bo  ten  wniosek  wpłynął  
do województwa i myślę, że Pani Wojewoda ten wniosek odnajdzie i podejmie stosowne kroki.  
Na tą chwilę, mamy rozwiązania, że będziemy mieć w tym rejonie ćwiczenia i nic poza tym. 
14  maja  Rada  Unii  Europejskiej  zatwierdziła  Pakt  Migracyjny.  W  związku  z  wyzwaniami  
i dyskusjami na szczeblu krajowym i europejskim na temat nowego Paktu Migracyjnego Radny
poprosił o przedstawienie następujących informacji: Jakie działania zostały podjęte lub podejmie
Zarząd Powiatu  w celu  przygotowania  się  na  ewentualne  skutki  nowego Paktu  Migracyjnego?
Dotyczy  to  lokacji  migrantów.  Czy  istnieje  plan  dotyczący  miejsc,  w  którym  mogą  być  oni
rozlokowani?  Jakie  kryteria  będą  brane  pod  uwagę  przy  wyborze  miejsc  opieki  zdrowotnej?  
Czy nasze lokalne placówki służby zdrowia są przygotowane na przyjęcie dodatkowych pacjentów?
Jeśli  nie  -  jakie  kroki  zostaną  podjęte,  aby  to  zapewnić?  Czy  przeprowadzono  już  analizę
scenariuszy lub symulacji, które mają na celu ocenę gotowości systemu opieki zdrowotnej na różne
liczby  przebywających  migrantów  na  naszym  terenie  i  różne  poziomy  związanego  z  tym
obciążenia?  Czy  zarząd  powiatu  przewiduje  współpracę  z  organizacjami  pozarządowymi  
i  instytucjami  społecznymi w celu skutecznego wdrażania polityki  migracyjnej?  Jakie  są  plany
Zarządu w zakresie informowania mieszkańców o zmianach związanych z paktem migracyjnym 
i ich potencjalnym wpływie na lokalną społeczność? Jakie są plany Zarządu Powiatu w zakresie
informowania mieszkańców na temat planowanych działań związanych z przyjęciem migrantów?
Jakie środki i zasoby są przewidziane w kontekście zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańców?
Jakie  działania  są  podejmowane,  by  zagwarantować,  że  obecność  migrantów  nie  wpłynie
negatywnie na  poczucie  bezpieczeństwa mieszkańców naszego regionu? W jaki  sposób Zarząd
Powiatu zamierza monitorować i oceniać długoterminowe skutki obecności migrantów na lokalną
gospodarkę, rynek  pracy oraz usługi publiczne?

Starosta  Bełchatowski  Jacek Zatorski poprosił  Radnego Bakalarczyka o  podanie  aktu  prawa
polskiego, na podstawie którego takich informacji oczekuje. Nie ma ustawy, ani rozporządzenia  
w tym zakresie. Być może w niedługim czasie ukażą się. Radny Bakalarczyk nie kierował pytań,
jak „Jego koledzy sprzedawali na lewo wizy i tabunami wpuszczali emigrantów, zabezpieczając
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imk miejsca pracy bądź też nie”. Ostatnio mieliśmy też okazję przyglądać się jak Orlen prowadził
inwestycje  i  w  jaki  sposób  byli  traktowani  pracownicy,  którzy  przyjechali  tutaj,  żeby  zarobić
pieniądze.  Wtedy  troski  ze  strony  Radnego  Bakalarczyka  i  PiS-u  nie  było  widać.  Jeżeli  będą
wydane  akty  prawne  na  ten  temat,  to  Zarząd  będzie  reagował.  Będzie  prowadził  rozmowy  
z przedstawicielami rządu - jakie są perspektywy, jakie są plany co do ilości uchodźców, którzy
mają być relokowani i na temat zabezpieczenia dla nich miejsc opieki medycznej, społecznej itp.

Radny Włodzimierz Kula - „Panie Marszałku ..., Wysoka Izbo ..., no bądźmy realistami, to nie jest
Sejm, to nie jest Parlament Europejski”. Jeżeli mamy podczas sesji Rady Powiatu dyskutować nad
większością  tematów,  które  będą  procedowane  w  Parlamencie  Europejskim,  czy  w  Sejmie,  
to zabraknie nam czasu. To nie jest to miejsce. Nie możemy wykorzystywać obrad Rady do dysput
o  charakterze  kampanijno-politycznym.  Radny  zwrócił  uwagę  na  pierwszy  aspekt  wypowiedzi
Radnego Bakalarczyka, że Marszałek województwa złożył wniosek do wojewody o zabezpieczenie
środków na utylizację odpadów. Pięć lat przepychanek, spraw sądowych, nakładania śmiesznych,
iluzorycznych  kar  na  przedsiębiorców,  którzy  składowali  odpady,  przedsiębiorców,  którzy  
w większości albo zniknęli, albo byli zamknięci, po wyczerpaniu całej ścieżki nakładania kar, które
jeżeli mówimy o kosztach utylizacji 700-800 milionów złotych, a kara wynosiła 50 tysięcy złotych,
to  należy traktować w cudzysłowie.  Państwo polskie  nie  monitorowało w żaden sposób tego,  
co  działo  się  na  składowisku.  Dopuściło  do  zgromadzenia  przerażającej  ilości  ton  odpadów,  
bez  świadomości  co  tam  jest.  Tam  jest  tablica  Mendelejewa,  która  w  każdej  chwili  może
eksplodować.  Składowisko  należy  zabezpieczyć,  by   nie  dopuścić  do  incydentu  groźnego  
w skutkach dla elektrowni i mieszkańców. Wcześniej miała miejsce totalna polityka uników rządu
pisowskiego i  Zarządu  Województwa  Łódzkiego  składającego  się  z  PiS-u.  W tej  chwili  może
jeszcze Radny Bakalarczyk wyznaczy termin?

Radny Jacek Bakalarczyk zwracając się do Radnego Kuli powiedział - jeszcze nie tak dawno to
Wasza  formacja  formułowała  zarzuty  wobec  Starosty,  mimo  że  należało  mieć  na  uwadze
możliwości Starostwa. Wasz Klub nie chciał tego zrozumieć.
Odnosząc się do słów Starosty powiedział, że zadał pytania, które już funkcjonują w przestrzeni
medialnej  i  rządowej.  Dotyczy to  kwestii  bezpieczeństwa po przyjęciu migrantów do Europy,  
w tym także Polski. To nie jest uprawianie polityki. To Starosta uprawia politykę mówiąc o wizach.

Radny Bogdan Stolarczyk - Starosta wspomniał o konkursie na dyrektora PZD. Czy poprzedni
dyrektor, Pan Jachymek, który był na urlopie bezpłatnym obecnie pracuje, czy nie podjął pracy? 

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski - przebywa na zwolnieniu lekarskim.

Radny Bogdan Stolarczyk – termin składania ofert jest do końca maja?

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski potwierdził.

Radny Jacek Bakalarczyk - Starosta przedstawił zmiany personalne, które zaszły w Starostwie.
Radny poprosił o pisemną informację - czy wynagrodzenia osób, które objęły obecnie stanowiska
naczelników, kierowników, dyrektorów jednostek są na poziomie ich poprzedników? Jeśli  nie -
jakie są procentowe różnice?

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski powiedział, że nie widzi powodu, dla którego miałby się
jako pracodawca tłumaczyć. Wszelkie zmiany są uwidocznione w Biuletynie Informacji Publicznej.
Podkreślił, że przyszedł do Starostwa ze swoją koncepcją pracy i ma prawo do przeprowadzania
zmian.  Tak samo jego poprzednicy  dokonywali  zmian,  nikomu się  z  tego nie  tłumacząc  i  nie
informując na sesjach. On z uprzejmości i kultury poinformował jakie zmiany zostały dokonane.
Kwestie wynagrodzeń poszczególnych pracowników nie są informacjami, które może udostępniać
radnym.
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Radny Jacek Bakalarczyk – punkt widzenia zmienił się Staroście wraz z punktem siedzenia. Nikt
nie  pyta  o  wynagrodzenia,  ale  o  różnice  procentowe.  Starosta  będąc  przedstawicielem  klubu
opozycyjnego zadawał takie pytania.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski -  kwestie  wynagrodzenia  pracowników
Starostwa, indywidualne, dotyczące stanowisk i osób na nich zatrudnionych, to są sprawy między
pracodawcą a pracownikiem i są chronione. Wszystko można wyczytać w informacji zamieszczonej
w budżecie powiatu. Za ten budżet odpowiadają radni. Tam są określone kwoty na wynagrodzenia.
Jeżeli były podwyższane, jak podejrzewa Radny, to odnajdzie to w zmianach w budżecie. Gdy
nastąpią ruchy w tych pozycjach, Radny może dopytywać się, dlaczego tak się stało?

Ad. 10     Inne tematy.  

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski -  Wojewoda  Łódzki  zawiadomił  
o wszczęciu postępowania w trybie nadzoru odnośnie jednej z uchwał Rady. Odpowiedź została
opracowana przez służby Starosty.
Radny Bogdan Stolarczyk złożył rezygnację z prac w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dniem
dzisiejszym. Przewodniczący dodał,  że  czeka na wniosek klubu radnych PiS,  dotyczący osoby,
która miałaby wejść w skład tej Komisji. Temat ten znajdzie się w porządku kolejnej sesji.
Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego w terminie
miesiąca od objęcia mandatu radnego.
Na ręce Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo od Komisji Międzyzakładowej Wolnego Związku
Zawodowego  „Forum -  Oświata”,  dotyczące  sprawy  pracowniczej.  Ta  sprawa  została  również
skierowana do Starosty Bełchatowskiego. Z treści pisma wynika, że jest to spór kompetencyjny
pomiędzy związkiem zawodowym a pracodawcą. Pracodawcą w tym układzie jest dyrektor szkoły.
Należy rozumieć, że Starosta przy pomocy swoich służb pomoże te kwestie wyjaśnić.

Ad. 11   Zamknięcie sesji.  

O  godzinie  14.33 Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski  zamknął  
III sesję Rady Powiatu w Bełchatowie. 

Na tym protokół zakończono.

                 Przewodniczący Rady Powiatu

Marek Chrzanowski

                        Wiceprzewodniczący Rady Powiatu

                                                                                        

Jarosław Janaszewski

Protokołowały:

pkt. 1-7 Kamila Slavynska

pkt 8-11 Joanna Pęciak
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